
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету з питань цифрової трансформації 

6 листопада 2024 року 

Веде засідання голова Комітету КРЯЧКО М.В. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановні народні депутати, запрошені, ми починаємо 

наше засідання.  

Я хочу привітати Романа Соху з поверненням до нас в комітет. Я дуже 

радий цьому. Тому... 

 

СОХА Р.В. Кажу, до мене більше уваги ніж до Трампа. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так це ж добре. 

 

РУДИК К.О. Ми ще не почали. 

 

АР'ЄВ В.І. Ми вирішуємо тут проблему, яку ми можемо вирішити, а ту 

ми не можемо вирішити взагалі. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Володимире, повністю згоден. Да, є процеси, на які 

ми можемо якось впливати, а на що не можемо. Тому... 

 

АР'ЄВ В.І. Точніше, можемо, але в даному разі не ми обираємо, я мав 

на увазі. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Не обираємо, я про це. 

 

АР'ЄВ В.І. А от Романа Соху можна було обрати до нашого комітету. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, і ми починаємо. У нас є кворум. Наше засідання 

проходить в режимі відеоконференції, тому голосування відбувається 

шляхом підняття руки та висловлення своєї позиці – за, проти або утримався. 

Для роботи необхідно нам затвердити порядок денний, він був вам 

надісланий раніше. Тому прошу проголосувати. 

Хто – за?  Проти? Утримався?  

 

ШПЕПА С.С. Штепа – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 
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Ми переходимо до першого питання порядку денного. Проект Закону 

про внесення змін до Закону України "Про фізичну культуру і спорт" щодо 

визначення загальних засад впровадження та адміністрування електронних 

інформаційно-аналітичних систем та сервісів, електронних реєстрів" 

(реєстраційний номер 12054), поданий Кабінетом Міністрів України.  

Я прошу до доповіді заступника міністра молоді та спорту з питань 

цифрового розвитку, цифрових трансформацій і цифровізації Віталія 

Лаврова. Прошу, Віталій. 

 

ЛАВРОВ В.О. Доброго дня, Михайло Валерійович! Доброго дня, 

шановні народні депутати! Зараз представлю вам проект Закону про внесення 

змін до Закону України "Про фізичну культуру і спорт" щодо визначення 

загальних засад впровадження та адміністрування електронних 

інформаційно-аналітичних систем та сервісів, електронних реєстрів".  

Метою проекту є наступне. Проект закону був розроблений для 

створення умов для розробки та використання інформаційно-комунікаційних 

систем для реалізації державної політики у сфері фізичної культури і спорту. 

Основними положеннями проекту закону передбачається:  

доповнити закон терміном "система Е-спорт" та визначити 

відповідальний орган за визначення порядку роботи, а саме: Кабінет 

Міністрів України; 

оновити визначення терміну "спортивна споруда"; 

дозволити використовувати державні інформаційні ресурси в 

державному управлінні сферою фізичної культури і спорту; 

визначити суб'єктів захисту інформації в системі Е-спорт; 

створити правові підстави для організації передачі даних шляхом 

електронної інформаційної взаємодії з публічними електронними реєстрами 

та інформаційно-комунікаційними системами органів державної влади; 

доповнити повноваження центрального органу виконавчої влади, що 

забезпечує формування та реалізує державну політику у сфері фізичної 

культури та спорту за напрямами цифровізації; 

визначити, які дії безпосередньо Мінмолодьспорту може робити для 

впровадження цих напрямків; 

внормувати деякі питання використання Електронного реєстру 

спортивних споруд. 

Проект закону був розглянутий на нашому комітеті профільному 

молоді та спорту та був направлений нам на доопрацювання. Ми плануємо 

доопрацювати деякі моменти, подати його на повторний розгляд. Тому в 
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даній ситуації я прошу, з однієї сторони, його підтримати, з іншої, якщо є 

відразу якісь …(Не чути) висловити, щоб ми їх доопрацювали до повторного 

засилу на Верховну Раду. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Віталію.  

Колеги, є питання до доповідача? Якщо ні, я прошу Вікторію 

Подгорну. 

 

ПОДГОРНА В.В. Шановні колеги, метою законопроекту реєстраційний 

номер 12054 є створення умов щодо створення впровадження та 

використання електронних реєстрів, інформаційно-комунікаційних систем та 

сервісів, інформаційних ресурсів, електронних реєстрів для збору, 

зберігання, обробки даних та адміністрування процесів для реалізації 

державної політики у сфері фізичної культури та спорту. 

За результатами детального аналізу норм законопроекту хочу 

зазначити, що він потребує доопрацювання з урахуванням норм Закону "Про 

захист інформації в інформаційно-комунікаційних системах", прошу 

звернути увагу. Детальне зауваження та пропозиції викласти із зазначеними 

системами Е-спорт в зміненій редакції, викладено у висновку комітету.  

Враховуючи зазначене, пропоную прийняти висновок та таке рішення.  

Рекомендувати Комітету з питань молоді і спорту врахувати висловлені 

зауваження та пропозиції під час підготовки та розгляду проекту Закону 

реєстраційний номер 12054. 

Друге. Направити висновок про розгляд зазначеного законопроекту до 

Комітету з питань молоді і спорту. Прошу підтримати. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Вікторія. 

Є пропозиція підтримати рішення, що було озвучено, та проголосувати. 

Хто – за? Проти? Утримався? 

 

ШТЕПА С.С. Штепа – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

 

ШВАЧКО А.О. Швачко – за.  
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ШТЕПА С.С. Я хотів попросити, зазначити, в мене дуже поганий 

зв'язок, можу в будь-яку секунду відключитися. Тож прошу в будь-якому 

випадку зарахувати за всі наступні голосування мій голос за у рішеннях 

комітету.  

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

 

_______________. Як у першого заступника зв'язок повинен бути 

завжди добрий. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все. Віталію, дякую. 

Рішення прийнято. 

 

ШТЕПА С.С. На жаль, ми досі не з'їздили ні в Суми, ні в Запоріжжя на 

виїзне засідання, не вирішили всі питання, які є зі зв'язком. Тож треба… (Не 

чути) якомога швидше.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Дякую, колеги. Дякую доповідачу. 

Ми йдемо до другого питання порядку денного. Проект Закону про 

внесення змін до Закону України "Про військовий облік і військову службу" 

щодо створення та функціонування Єдиного державного реєстру 

військовослужбовців та до інших Законів України щодо удосконалення 

порядку ведення військового обліку (реєстраційний номер 12066), поданий 

народним депутатом Федієнком та іншими.  

Сергій, я так розумію, ти не зможеш? Так, зрозуміло. Тоді я виступлю, 

я виступлю доповідачем.  

Метою законопроекту реєстраційний номер 12066 є створення єдиної 

бази даних про військовослужбовців Збройних Сил України та 

військовослужбовців Державної служби спеціального транспорту в 

електронному вигляді, що має вирішити проблему із забезпеченням надання 

публічних послуг, зокрема адміністративних та соціальних послуг 

військовослужбовцям Збройних Сил України та військовослужбовцям 

Державної служби спеціального транспорту та членам їх сімей в 

електронному вигляді. В межах предметів відання комітету є зауваження та 

пропозиції привести законопроект у відповідність до Закону України "Про 

військовий облік і військову службу" та Закону України "Про Єдиний 

державний реєстр призовників військовослужбовців та резервістів".  
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Також Міністерство оборони України своїм листом повідомило про 

підтримку законопроекту із зауваженнями та пропозиціями, які надано у 

вигляді порівняльної таблиці. Детальні пропозиції було викладено у 

висновку до законопроекту.  

Підтримуючи ідею законодавчих ініціатив щодо забезпечення 

нормативно-правового регулювання питання створення Єдиного державного 

реєстру військовослужбовців, слід звернути увагу на пропозиції, викладені у 

висновку, тому пропоную прийняти висновок до законопроекту та ухвалити 

таке рішення. 

Перше. Рекомендувати головному комітету врахувати висловлені 

зауваження під час підготовки та розгляду проекту Закону 12066.  

Друге. Направити висновок про розгляд зазначеного законопроекту до 

Комітету з питань національної безпеки, оборони та розвідки.  

Дякую. Колеги, я пропоную підтримати рішення та проголосувати. 

Хто – за? Проти? Утримався?  

 

ЛАРІН С.М. Ларін – за.  

 

_______________. За.  

 

ШТЕПА С.С. Штепа – за. 

 

ШВАЧКО А.О. Швачко – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. Рішення прийнято. 

Так, ми йдемо далі. Третє питання порядку денного. Проект Закону про 

колективні трудові спори (реєстраційний номер 12034), поданий народним 

депутатом Галиною Третьяковою та іншими.  

Я прошу до доповіді Вікторію Подгорну. 

 

ПОДГОРНА В.В. Шановні колеги, метою законопроекту реєстраційний 

номер 12034 є запровадження організаційних засад регулювання порядку та 

способів вирішення колективних …(Не чути) Запровадження сучасного 

механізму вирішення таких спорів за допомогою …(Не чути) процедур та 

трудового арбітражу. Збалансування інституту відповідальності та інтересів 

працівників і роботодавців. Це порушення законодавства про колективні 

трудові спори. 
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До законопроекту надійшов висновок і зауваження та пропозиції від 

Міністерства цифрової трансформації, Державної служби спеціального 

зв'язку та захисту інформації.  

Відповідно до викладених зауважень проект закону потребує 

приведення  у відповідність до законів України "Про Єдиний державний 

демографічний реєстр та документи, що підтверджують громадянство 

України, посвідчують  особу чи її спеціальний статус", а також "Про публічні 

електронні реєстри", "Про електронні комунікації". 

Враховуючи зазначене, пропоную прийняти висновок та таке рішення. 

Рекомендувати Комітету з питань соціальної політики та захисту прав 

ветеранів врахувати висловлені зауваження та пропозиції під час підготовки 

…(Не чути) реєстраційний номер 12034.  

Друге. Направити висновок про розгляд зазначеного законопроекту до 

Комітету з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів.  

Прошу підтримати. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Вікторіє. 

Я пропоную підтримати це рішення та проголосувати.  

Хто за? Проти? Утримався?  

Дякую. Рішення прийнято. 

 

_______________.  За.  

 

ШТЕПА С.С.  Штепа – за.  

 

ШВАЧКО А.О. Швачко – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. Рішення прийнято.  

Вікторія, якщо ти хочеш, я можу наступне рішення зачитати. 

 

ПОДГОРНА В.В. Ну, щоб я на вас не кашляла. Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні-ні, як підтримка. 

Ми йдемо далі. Четверте питання порядку денного: проект Закону про 

внесення змін до Цивільного кодексу України та деяких інших законів 

України щодо особливостей надання відомостей публічних електронних 

реєстрів, держателем яких є Міністерство юстиції України, та деяких інших 
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публічних електронних реєстрів" (реєстраційний номер 11533), поданий 

народним депутатом Ігорем Фрісом та іншими. 

Метою законопроекту 11533 є підвищення безпеки діяльності 

оборонних підприємств шляхом обмеження можливості отриманого вільного 

безперешкодного доступу до відомостей реєстрів про оборонні підприємства.  

У межах предметів відання комітету є зауваження та  пропозиції. 

Привести законопроект у відповідність до Закону України "Про доступ до 

публічної інформації" та Закону України "Про інформацію", а також 

рекомендації Міністерству юстиції та Державній службі з питань геодезії, 

картографії та кадастру розробити механізм обмеження доступу до 

відомостей та необхідні нормативно-правові акти на час дії воєнного стану. 

Детальні пропозиції викладено у нашому висновку.  

Пропоную прийняти висновок до законопроекту та ухвалити таке 

рішення. 

Перше. Рекомендувати головному комітету врахувати висловлені 

зауваження під час підготовки та розгляду законопроекту… Закону 

реєстраційний номер 11533.  

І друге. Направити висновок про розгляд зазначеного законопроекту до 

Комітету з питань правової політики.  

Колеги, є пропозиція підтримати рішення та проголосувати.    

Хто – за? Проти? Утримався? 

 

_______________. За. 

 

_______________.  За.  

 

ШВАЧКО А.О. Швачко – за. 

 

РУДИК К.О. Рудик – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. Рішення прийнято. 

Ми йдемо далі. П'яте питання порядку денного: проект Закону про 

систему охорони психічного здоров’я в Україні (реєстраційний номер 12030), 

поданий народним депутатом Ладою Булах та іншими. 

Так, проект Закону реєстраційний номер 12030 розроблений з метою 

створення цілісного окремого законодавчого акта, який, спираючись на 

принципи ВООЗ та Європейського Союзу, а також на основі неухильного 
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дотримання прав людини унормовує систему охорони психічного здоров’я в 

Україні. 

В частині предметів відання нашого комітету хочеться зазначити 

наступне. Відповідно до пункту 9 та 10 частини другої статті 20 проекту 

закону до повноважень новоствореного органу Національної комісії з питань 

психічного здоров'я віднесено створення і ведення державного реєстру 

саморегулівних організацій у сфері психічного здоров'я та створення і 

ведення реєстру надавачів послуг у сфері психічного здоров'я. 

Разом з тим, законопроектом не врегульовано основні вимоги до 

ведення реєстрів, встановлених Законом України "Про публічні електронні 

реєстри". Міністерство цифрової трансформації у своєму висновку до 

законопроекту також звертає увагу на невідповідність його окремих 

положень Закону "Про публічні електронні реєстри" та пропонує у 

законопроекті надати визначення реєстрів у сфері психічного здоров'я та 

доповнити його відомостями, визначеними частиною другою статті 26 

Закону "Про публічні електронні реєстри". 

Враховуючи вищезазначене, пропоную ухвалити висновок до 

законопроекту та рішення комітету.  

Перше. Рекомендувати Комітету з питань здоров'я нації, медичної 

допомоги та медичного страхування врахувати зауваження та пропозиції під 

час підготовки до розгляду та опрацьований законопроект (реєстраційний 

номер 12030). 

Друге. Направити цей висновок до Комітету з питань здоров'я нації, 

медичної допомоги та медичного страхування. 

Дякую. Колеги, є пропозиція підтримати рішення, що я вам тільки що 

озвучив, та проголосувати. 

Хто – за?  

 

ШВАЧКО А.О. Швачко – за.    

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Проти? Утримався? 

 

ПОДГОРНА В.В. Подгорна – за. 

 

ЛАРІН С.М. Ларін – за. 

 

РУДИК К.О. Рудик – за. 
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ШТЕПА С.С. Штепа – за. 

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. Рішення прийнято.   

Шосте питання порядку денного:  проект Закону про внесення змін до 

пункту 13 частини першої статті 13 Закону України "Про Вищу раду 

правосуддя" (щодо судової інформаційно-комунікаційної системи та/або 

положень, що визначають порядок функціонування її окремих підситем 

(модулів) (реєстраційний номер 11472), поданий народним депутатом 

України Юрієм Камельчуком.      

Так, законопроект реєстраційний номер 11472 розроблений з метою 

приведення положень Закону України "Про Вищу раду правосуддя" у 

відповідність до чинних положень процесуальних кодексів шляхом 

уточнення назви та порядку затвердження положення про Єдину судову 

інформаційно-комунікаційну систему та положень, що визначають порядок 

функціонування її окремих підсистем.  

Хочу зазначити про підтримку уніфікації нормативно-правової 

термінології та пропоную підтримати цей законопроект. Також звертаю 

увагу, що у проекті закону запропоновані зміни вносяться до пункту 13 

частини першої статті 3 Закону України "Про Вищу раду правосуддя", а не 

статті 13, як зазначається в проекті акта. Враховуючи наведене, пропоную 

ухвалити висновок до законопроекту та рішення комітету.  

Перше. Рекомендувати Комітету з питань правової політики, 

рекомендувати Верховній Раді України за наслідками розгляду прийняття в 

першому читанні за основу проект Закону  реєстровий номер 11472. 

І друге. Направити цей висновок до Комітету з питань правової 

політики. 

Колеги, я прошу підтримати цей законопроект і проголосувати.  

Хто – за? Проти? Утримався?    

 

ЛАРІН С.М. Ларін – за.  

 

_______________.  (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, колеги.  

Ми йдемо до сьомого питання порядку денного. Про затвердження 

розкладу засідань комітету на листопад 24-го року.  
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Колеги, є пропозиція провести засідання комітету 19 листопада об 11 

годині. І прошу підтримати це рішення. Або якщо є у когось якісь 

пропозиції... Якщо ні, я прошу...  

 

ШВАЧКО А.О. Швачко – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. 19-го об 11-й.  

Хто – за? Проти? Утримався?  

 

ПОДГОРНА В.В. Подгорна – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Всі – за. Рішення прийнято. 

Так, є у нас одне питання у "Різному".  

Прошу підтримати проведення 21 листопада о 15-й годині публічних 

консультацій у формі круглого столу з метою обговорення та отримання 

пропозицій до проекту Закону про Єдину інформаційну систему соціальної 

сфери (реєстраційний номер 11377).  

Я прошу підтримати, колеги, це питання важливе, воно турбує 

суспільство, і, на мій погляд, таку ініціативу потрібно підтримати. 

Хто – за? Проти? Утримався?  

 

ШВАЧКО А.О. Швачко – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Колеги, інформую, що відповідно до плану роботи комітету 12 

листопада о 14-й годині в режимі відеоконференції відбудеться круглий стіл 

на тему: "Реформа політичних партій і цифрові інновації". Я запрошую до 

участі, це 12 листопада о 14-й годині. Дякую. 

 

ПОДГОРНА В.В. Скажіть, що можна онлайн. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Онлайн, так. Я ж говорю, в режимі відеоконференції, 

я це і сказав. Якщо є питання у колег до Вікторії... 

 

ПОДГОРНА В.В. ...система презентована НАЗК по звітності 

фінансовій. Передайте, якщо можна, партіям. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ.  Я думаю, колеги почули. Якщо є якісь питання, то 

Вікторія, я думаю, відповість. Вона відповідальна за це питання.  

Дякую. Всі питання вичерпано. До побачення.  


